
ETERIORATION Of DAMS AND RESERVOIRS 
xamples and their analysis 

ETERIORATION DE BARRAGES ET RESERVOIRS 
ecueil de cas et analyse 

over · by TIL T - Drawn by Lo'ic Dronneau 
e chequerboard with ragged edges ca lls up a structural organisation (a da m in this case) attacked by destructive forces: 
e darker colours represent the forces of the attack with the structure seeming to be fo rced over towards the downstream side by the red. 
e rwo encroaching colours suggest the idea of a double deterioration which can be seen twice. either on the upstream 

nd downstream laces of the dam or on the dam and the reservoir banks. Only this type of representation could revea l. 
a glance. the fu ll meaning and conteni of the t itle. 

ouverture : Réalisation TI LT - Dessin Loic Dronneau 
e damier rongé évoque une structure organisée (un barrage dans notre cas). attaquée par des éléments destructeurs: 
s couleurs foncées soulignent la virulence de l'agression: le rouge crée le mouvement et donne l'impression d'un basculement vers l'ava!. 
es deux couleurs dévoreuses suggérent l'idée d'une double détérioration qui peut etre ressentie soit sur les laces amont et aval du barrage. 
oit sur le barrage et les rives du réservoir. Seule une Ielle représentation pouvait révéler 
'un seui coup d'ceil toute la densité du message. 
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